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Een	selectie
Hieronder	vindt	u	een	selectie	van	de	inbreng	door	de
fractie	van	CDA	Weststellingwerf	in	de	raad	van	4	juli
2022.

Geitenhouderij
Woordvoerder:	Hans	Visser

We	stemmen	in	met	het	vaststellen	van	een
facetbestemmingsplan	dat	regelt	dat	er	geen	uitbreiding
van	geiten/geitenhouderijen	plaats	kunnen	vinden	in
onze	gemeente.
Er	is	namelijk	nog	veel	onzekerheid	over	de
gezondheidsrisico`s	bij	geitenhouderijen.	In	de	eerste
onderzoeken	naar	de	gezondheidsrisico`s	werden	er
nadelige	en	positieve	verbanden	gevonden	tussen
gezondheid	en	wonen	in	de	buurt	van	dergelijke
bedrijven.	Positief	was	dat	er	minder	astma	en	allergie
voorkwam	echter	negatief	was	het	grotere	risico	op
longontsteking	en	dit	alles	binnen	een	straal	van		2	km
rondom	die	bedrijven.
Er	komt	nu	een	vervolgonderzoek	waarvan	de
resultaten	in	2024	worden	verwacht.	
Dit	besluit	geeft	duidelijkheid	naar	2024	en	in	2024,	of
na	het	bekend	worden	van	de	onderzoeksresultaten,
kunnen	we	als	Raad	opnieuw	beoordelen	of	de	stop	op
het	realiseren	van	geitenhouderijen	gewenst	is.

Voorjaarsnota
Woordvoerder:	Lukas	van	der	Hoef

"Een	moment	om	vooruit	te	kijken,	doelen	te	stellen
en/of	grenzen	te	verleggen	op	basis	van	gezond
financieel	beleid.	Het	is	een	bijzondere	voorjaarsnota
doordat	nieuwe	beleidswensen	aan	de	hand	van	het
coalitieakkoord	VVD,	WB,	CDA	&	SDW	via	het
collegeprogramma	worden	verwerkt	in	de	begroting".
De	eerste	vraag	die	onze	fractievoorzitter	dan	ook
stelde	was:
"Wanneer	kunnen	wij	dit	collegeprogramma	van	het
college	verwachten?"
Daarna	ging	hij	in	op	een	vijftal	onderwerpen:
-	1)	Stikstof	en	onze	boeren,
-	2)	ICT,
-	3)	Dorpenfonds,
-	4)	Energietoeslag	
-	5)	Sociaal	domein.
De	motie	over	het	stikstofprobleem	is	mede	door	ons
ingediend	en	unaniem	door	de	raad	aangenomen.

1)	Stikstof	en	onze	boeren
	
Als	CDA	fractie	begrijpen	we	de	onmacht,	frustratie	en
boosheid	van	onze	boeren	binnen	Nederland	en	in	het
bijzonder	onze	gemeente.	We	begrijpen	best	dat	er	iets
moet	gebeuren	alleen	moet	je	niet	één	beroepsgroep
daaruit	lichten	en	moet	er	niet	alleen	gekeken	worden
naar	het	uitkopen	van	boeren.

De	bedoeling	van	het	terugdringen	van	de	stikstof	is	oké
maar	de	uitvoering	deugt	niet.	Boeren	hebben	al	grote
stappen	gemaakt,	er	is	te	weinig	begrip	voor	hun
onmacht.	Het	zogenaamde	kaartje	met	de
richtinggevende	emissie	reductie	doelstelling	in	de
startnotitie	Nationaal	Programma	Landelijk	Gebied	heeft
veel	teweeg	gebracht	en	lijkt	op	het	radicaal	leegvegen
van	onze	landbouwgebieden.

Het	kaartje	geeft	veel	vraagtekens	en	betreft	ook	onze
gebieden	de	Rottige	Meenthe	&	Brandemeer	en	het
Drents	Fries	Wold	als	Natura	2000	gebied	en	daarnaast
onze	veenweidegebieden.	Als	CDA	fractie	hebben	wij		–
nog	voor	het	bekendmaken	van	de	startnotitie	–
gezamenlijk	met	alle	andere	CDA	fracties	in	Friesland
een	brief	naar	het	ministerie	gestuurd	met	de	oproep
”geen	nieuwe	Natura	2000	gebieden	in	Fryslân”.

En	niet	voor	niets	hebben	we	al	in	2019	een	motie	Trots
op	de	Boer	ingediend	die	in	de	Raad	is	aangenomen.
Destijds	hebben	we	aangegeven	grote	waardering	te
hebben	voor	het	werk	van	de	boeren.	Wij	zien	met
hoeveel	passie	onze	boeren	bezig	zijn	met	het
produceren	van	voedsel,	het	onderhouden	van	de
natuur	én	hoeveel	liefde	zij	hebben	voor	hun	vak	én
dieren.	Dat	wij	ook	zien	dat	onze	boeren	zorgen	voor	de
leefbaarheid	en	werkgelegenheid	op	het	platteland.	Dit
mag	en	kan	niet	verloren	gaan	en	we	roepen	het	college
op	om	in	gesprek	te	gaan	met	de	provincie	en	naburige
gemeenten	om	ons	te	verzetten	tegen	deze	kaalslag.

Binnen	het	CDA	zijn	in	ieder	geval	al	de	nodige
gesprekken	gaande.	Ook	als	CDA	Weststellingwerf
zoeken	wij	hierover	de	samenwerking	met	andere	lokale
CDA	fracties,	net	zoals	gedaan	met	de	brief	over	de
natura	2000	richting	de	minister.	Zojuist	heeft	Friso
Douwstra	namens	CDA	Fryslan	nog	aangegeven	dat	er
een	brief	in	de	maak	is	richting	de	landelijke	CDA
leiders,	“zo	kan	het	niet,	terug	naar	de	tekentafel”	Wij
zijn	dan	ook	benieuwd	welke	acties	onze	andere	lokale
(landelijke)	partijen	doen	richting	hun	landelijke
vertegenwoordigers.	

Afgelopen	donderdag	zijn	we	op	werkbezoek	geweest
bij	LTO	Noord	Weststellingwerf	en	hebben	gesproken
over	de	uitdagingen,	teleurstellingen	en	toekomst
perspectief.	Wij	zien	een	groep	boeren	die	wil
meedenken	en	wil	innoveren	naar	de	toekomst.	Ook	zij
realiseren	zich	dat	het	niet	een	toekomst	is	voor	henzelf
maar	ook	voor	hun	nageslacht.	Wanneer	we	luisteren
naar	hun	innovatieve	ideeën	dan	zijn	wij	van	mening	dat
die	ideeën	verzameld	moeten	worden	en	samen	met
ons	als	gemeente	voor	het	voetlicht	worden	gebracht	.
Het	wordt	dan	een	geluid	van	samenwerken	in	plaats
van	bovenaf	dicteren.	Laten	we	als	gemeente	samen
kijken	hoe	we	die	innovatieve	ideeën	kunnen	realiseren
met	behulp	van	provincie,	Rijk	en	mogelijk	ook	Brussel.

Onze	boeren	willen	wel	en	nu	wij	als	gemeente	nog
zodat	zij	niet	alleen	staan	want	dat	verdienen	ze	niet.
Zojuist	van	de	wethouder	vernomen	dat	zij	vol	in	de	pro
actieve	stand	staat	en	dat	stemt	ons	tevreden.	Wij	zien
de	taskforce	zoals	omschreven	in	het	coalitieakkoord
dan	ook	graag	zo	snel	als	mogelijk	vorm	krijgen.

2)	ICT

Ondanks	dat	hier	sterk	gestuurd	is	op	kostenbeheersing
blijkt	uit	de	ICT	benchmark	van	gemeenten	dat	de
kosten	elk	jaar	fors	zullen	gaan	stijgen	en
Weststellingwerf	zal	daarop	geen	uitzondering	zijn.
Immers	als	gemeente	willen	we	meer	gaan	digitaliseren
om	de	dienstverlening	naar	onze	inwoners	en
ondernemers	te	optimaliseren.
We	zijn	hierin	niet	uniek,	elke	gemeente	heeft	dezelfde
doelstelling.	Er	zou	dus,	naar	onze	opvatting,		veel	meer
een	samenhangende	visie	rond	de	ICT	moeten	komen
zowel	op	provinciaal	als	landelijk	niveau	zodat	de
krachten	worden	gebundeld	naar	hard-	en
softwareleveranciers	en	providers.
Wij	denken	dat	we	hier	winst	kunnen	behalen	en	we
pleiten	er	dan	ook	voor	om	dit	aan	de	orde	te	stellen	bij
de	VNG.

3)	Dorpenfonds

We	zijn	blij	met	de	ambitie	om	het	dorpenfonds
structureel	te	verdubbelen	naar	200	duizend	euro	per
jaar.	En	de	criteria	daarvan	worden	aangepast	zodat
méér	projecten	onder	de	mogelijkheden	van	het
dorpenfonds	vallen.	De	afgelopen	periode	hebben	wij
ons	hiervoor	al	ingezet.	We	weten	dat	verschillende
dorpen	bezig	zijn	met	dorpsvisies	en	er	zijn	voldoende
ambities	binnen	de	dorpen.
Het	aanpassen	van	de	criteria	is	één	van	de	gestelde
doelen	vanuit	het	coalitieakkoord.	En	we	roepen	het
college	op	om	zo	snel	als	mogelijk	met	een	voorstel	te
komen.

4)	Energietoeslag

Inwoners	die	voldoen	aan	de	voorwaarden	zoals	die
door	de	gemeente	kenbaar	zijn	gemaakt,	kunnen	de
energietoeslag	in	de	periode	1	mei	tot	1	augustus	2022
aanvragen.	Onze	vraag	is	in	hoeverre	deze	mogelijkheid
voldoende	wordt	gecommuniceerd	richting	de	inwoners!	
Immers,	als	iemand	wél	aan	alle	voorwaarden	voldoet
maar	de	toeslag	niet	automatisch	krijgt,	dan	moet	men
zélf	een	aanvraag	indienen	om	in	aanmerking	te	komen
voor	de	energietoeslag.			

5)	Sociaal	Domein

In	het	sociaal	domein	zitten	we	middenin	de
ombuigingen.	We	zijn	blij	dat	de	organisatie	wederom
kritisch	heeft	gekeken	naar	de	budgetten.	Langzaamaan
wordt	ook	duidelijk	waar	Corona	incidenteel	of
structureel	gevolgen	heeft,	we	wachten	daarvoor	de
najaarsnota	af.
Een	van	onze	aandachtspunten	daarbij	is	de	jeugd.	We
streven	ernaar	dat	kinderen	hier	gelukkig	en	gezond
kunnen	opgroeien.	Dat	geldt	zowel	mentaal	als	fysiek,
een	gezonde	geest	in	een	gezond	lichaam.	Ondanks	dat
de	jeugd	tijdens	de	Corona-tijd	deels	naar	school	mocht,
misten	veel	kinderen	en	jongeren	bijvoorbeeld	een
uitvoering	van	muziek	of	het	spelen	van	een	wedstrijd	in
teamverband.	We	hopen	dat	iedereen	de	weg	naar	het
verenigingsleven	na	Corona	weer	terug	weten	te
vinden.	

Motie	Perspectief	voor	de	landbouw

Onderstaande	motie	hebben	wij	mee	ingediend.

De	raad	van	de	gemeente	Weststellingwerf	in
vergadering	bijeen	op	4	juli	2022,

Kennis	nemende	van:
1.	het	stikstofbeleid	van	de	regering	en	de	startnotitie
Nationaal	Programma	Landelijk	Gebied	(NPLG)	waarin
ingrijpende	doelen	zijn	vastgesteld,	zonder	dat	de
sociale,	economische	en	regionale	gevolgen	van	deze
ambitie	bekend	zijn	en	zonder	dat	er	concreet	zicht	is	op
maatregelen	die	de	agrarische	sector	perspectief
bieden;
2.	dat	de	gemeente	Weststellingwerf	economisch	gezien
van	oudsher	een	grote	en	sterke	agrarische	sector	kent,
die	mede	zorgt	voor	de	leefbaarheid	op	het	platteland.

Overwegende	dat:
1.	de	agrarische	sector	een	onderdeel	van	de	oplossing
dient	te	zijn;
2.	dat	er	beleid	wordt	gevoerd	waar	draagvlak	voor	is,
waarin	ook	rekenschap	wordt	gegeven	van	sociale,
economische	en	regionale	gevolgen	en	waarin	ruimte	zit
voor	de	agrarische	sector	om	ook	zelf	met	innovatieve
oplossingen	te	komen	die	zorgen	voor	stikstofreductie.

Verzoekt	het	college:
1.	om	namens	de	gemeenteraad	van	Weststellingwerf
een	stevig	signaal	af	te	geven	aan	Provinciale	Staten	en
Gedeputeerde	Staten	om	in	lijn	met	bovenstaande
constateringen	en	overwegingen	te	komen	tot	een
perspectief	biedend	provinciaal	beleid	met	betrekking	tot
de	stikstofreductie	en	de	gevolgen	daarvan;
2.	zich	sterk	te	maken	om	samen	met	de	agrarische
sector,	de	provincie	Fryslân	en	de	gemeenten
gebiedsgericht	te	zoeken	naar	en	werken	aan	voor	onze
gemeente	passende	en	duurzame	oplossingen,	zoals
ook	opgenomen	in	het	coalitieakkoord	2022-2026,
daarvoor	1	fte	vrij	te	maken	en	daarvoor	een	structurele
stelpost	Volksgezondheid	en	Milieu	op	te	nemen	en	hier
proactief	mee	aan	de	slag	te	gaan.

en	gaat	over	tot	de	orde	van	de	dag.
	

Besluit

CDA	Weststellingwerf	kan	instemmen	met	de
voorjaarsnota	en	meerjarenbegroting.	En	wij	kijken	uit
naar	het	collegeprogramma	en	de	vertaalslag	daarvan
in	de	begroting.	

Vakantie

We	wensen	iedereen	een	fijne	zomer	toe.
Dat	we	mogen	genieten	van	(wat	meer)	vrije	tijd,	dat	we
zaken	(al	dan	niet	letterlijk)	van	een	afstand	mogen
bekijken	en	we	straks	met	hernieuwde	energie	weer
onze	taken	op	kunnen	pakken.

Coalitieakkoord
Wilt	u	de	volledige	tekst	van
het	Coalitieakkoord	lezen?
Klik	hier	
en	u	wordt	doorgelinkt	naar
onze	website.

Belangrijke	data:

•	19	september:
Inloopspreekuur
Aanvang:	19.00	uur
•	19	september:
Fractievergadering
Aanvang:	20.00	uur	
•	26	september:
Raadscommissie
Aanvang	19.30	uur
•	10	oktober:	
Raadsvergadering	
Aanvang:	19.30	uur	

Fractiesamenstelling:
Raadsleden:

•	Lukas	van	der	Hoef
•	Hans	Visser		
•	Vera	van	der	Zee	

Duo	commissielid:
•	Stoffel	Baas	

Wethouder:
•	Hanneke	Zonderland

Fractieondersteuner:
•	Afke	Kester

Interesse	in	het	CDA?

Neem	gerust	vrijblijvend
contact	op	met	bestuur	of
fractie.

Hier	aanvragen
Via	deze	link	komt	u	op	de
website	van	de	gemeente
Weststellingwerf	waar	u	de
voorwaarden	kunt	nalezen	en
de	energietoeslag	aanvragen.

Deze	e-mail	is	verstuurd	aan	{{email}}.	•	Als	u	geen	nieuwsbrief	meer	wilt	ontvangen,	kunt
u	zich	hier	afmelden.	•	Voor	een	goede	ontvangst	voegt	u	cdaweststellingwerf@gmail.com

toe	aan	uw	adresboek.
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